
 

Referat fra bestyrelsesmøde 
Dato 26-08-2019 

Tidspunkt 19-21 

Sted Møde 1 (ovenpå Læringscenteret) PS 

Afbud Lotte, Flemming, Anne, Tobias,  

 
  Bestyrelsesmøde  

1. 19.00 Mødeleder  

2 19.05 Nyt fra 
- Eleverne 
- Formanden 
- Skolerne 

 
Der er elevrådsvalg i kommende uge. 
 
Formanden: 
Interview i JP vedr. iPad-evaluering. 

- Dan rundsender. 
Invitation til landsmøde i “Skole og 
forældre” 15. - 16. november i Nyborg. 
Skrivelse til orientering vedr. specialklasse 
er rundsendt. 
 
Skolen 

- Vi har flyttet 5 medarbejdere til 
Ungdomsskolen. 

- Vi har flyttet 10 medarbejdere til 
Vestskolen 

- Vi har flyttet 2 medarbejdere til 
Hou. 

- Vi har modtaget 2 medarbejdere fra 
Hou. 

- Specialklassestrukturen har 
placeret 3 klasser på Vestskolen, 2 
klasser i Hou og 9 klasser på 
Parkvejens Skole. 
Herudover er der etableret et 
særligt tilbud i 0. klasse, en 
ASF-klasse i 10. klasse, samt E- og 
A-team. 

- Ny pædagogisk 
leder/Viceskoleleder er kommet 
godt i gang. 

- Økonomi-balance er på 
dagsordenen fra direktionen. 

- Uklarhed om tildeling 
- Manglende vejledning fra 



 

PPR/BFC (skolerne betaler) 
- Indretning af nye lokaler 

andre steder. 
 

3 19.15 Evaluering af arbejdet i 
sidste skoleår 

- Hvad var godt? 
- Hvad kunne vi tænke 

os på en anden 
måde? 

- Hvad gør vi ved det, 
at der mangle 
medlemmer? 

- Er der dele af 
organisationen, som 
vi glemmer? 

- Er der fokusområder, 
der bør tages op? 

Sammenlægningen mellem Parkvejens 
Skole og Ungdomsskolens bestyrelser er 
godt, men kræver viljen til samarbejde. Vi 
bør udnytte at vi er sammen om det.  
 
Vi skal passe på at punkter ikke bliver 
irrelevante. Men vi kan blive klogere på 
hinanden ved at være sammen. 
 
Det er ikke godt kun at være med til det 
halve.  
 
Arbejdsmøder, hvor man kan arbejde mere 
i dybden kunne være en god idé, så der 
ikke kun er standardmøder.  
 
Den røde tråd er vigtig.  
Men også vigtigt at arbejde med “egen” 
enhed. 
 
At fokusere dialogen. 
 
For lidt tid til dagsordener. 
For lidt tid tll fx arbejdet med skolens 
fælleskultur/værdier. 
Fordybelsen mangler nogen gange. 
 
Måske mere facilitering af møderne.  
 
Specialområdet er måske ikke så godt 
repræsenteret i bestyrelsesarbejdet. 
 

4. 19.35 Oplæg til fremtidig 
struktur for møder i 
bestyrelsen  
v/Jacob og Dan 

Oplæg om bestyrelse og arbejdsgrupper. 
 
Forslaget tager sit udgangspunkt i en 
samlet bestyrelse med forholdsvis få 
møder.  
Punkter til møderne er forberedte i 
arbejdsgrupper.  
Arbejdsgrupperne foreslås som 
dynamiske, dog med en gruppe, der har 
særligt fokus ungdomsskolen (evt. kaldet 
ungdomsskolerådet), der kan 
sammensættes efter behov og interesser. 
De øvrige arbejdsgrupper nedsættes efter 



 

behov, men kunne fx være med fokus på 
principper for specialundervisning i 
specialklasser. En anden gruppe kunne 
arbejder med kultur og værdier. 
 
Der bør være min. et bestyrelsesmedlem i 
hver gruppe, men der kan også 
indbydes/inviteres andre med ind, enten 
som videnspersoner eller interesserede. 
 
Hvor fast eller dynamisk skal grupperne 
fungere? 
Princip-områder kunne være basis for 
arbejdesgrupper. 
 
Tovholder i arbejdsgruppen fra bestyrelsen 
med en leder som sekretær. 
 
Jacob og Dan fremlægger et forslag på 
næste møde incl. datoforslag. 
 

5. 20.00 Økonomi 2020 
- Hvordan kan 

bestyrelsen bedst 
spille ind i forhold til 
de kommende 
budgetforhandlinger? 

Udsættelse af tilbagebetaling i et skoleår, 
men hvad betyder det for skolerne efter 
den periode, og hvordan vil man politisk se 
det. 
Der skal være mere sikkerhed og stabilitet 
i økonomien. Vi ønsker en mere langsigtet 
plan. 
 
Stinne, Mads-Ole og Tina forfatter et kort 
brev til BUK. 
Godkendes på næste møde 12/9-2019. 

6 20.10 Høring vedr. Odder 
Kommunes indsats- og 
anbringelsesstrategi 

- der skal afgives 
høringssvar senest 
26. august 2019 

Bestyrelsen ved Parkvejens Skole og 
Odder Ungdomsskole anerkender ønsket 
om at lægge principper for indsats- og 
anbringelsesområdet i forlængelse af den 
nyligt vedtagne Børn- og Ungepolitik. 
 
Vi har følgende kommentarer til strategien: 
 

a. Når der i indledningen skrives om, 
at strategien konkretiserer Børn- og 
Ungepolitikken, så synes vi at 
meget at den er meget ukonkret og 
præget af almindeligheder, som 
man ikke kan være uenige i. 

b. Vi vil også i denne sammenhæng 
argumentere for, at der specifikt 
tales om “barnets og den unges 



 

stemme.” Det er vigtigt at have et 
bredt fokus, der også tager højde 
for, at de unge har en meget udtalt 
behov for at blive hørt i disse sager. 

c. Kunne man i selve strategien 
måske have lidt mere fokus på den 
forebyggende indsats, altså 
nederste niveau i indsatstrappen. 

d. Som bestyrelsesmedlem er det lidt 
uklart at se, hvem “vi” er. Det virker 
lidt som om strategien er skrevet af 
fagprofessionelle til 
fagprofessionelle.  

e. Arbejdet med kerneværdier er for 
bestyrelsen at se, et 
ledelsesmæssigt og 
medarbejderansvar i forhold til 
implementering af strategien. 

f. Det nævnes, at det ikke må være 
økonomien, der er styrende, dog 
kan man med denne strategi i 
hånden argumentere for, at mindst 
mulig indgriben altid er det rette. 
Det kan der vel godt rejses tvivl om. 
Der er i hvert fald en risiko for, at 
det så alligevel bliver økonomien, 
der styrer. 

 

7 20.35 Aula 
Parkvejens Skole er som en 
af 24 pilotskoler i fuld gang 
med anvendelsen af Aula. 
Alle de resterende ca. 1600 
skoler kommer på i uge 43. 

- kort gennemgang af 
Aula 

- kommunale 
principper for 
anvendelse 

- input til 
forældreinformation 

Orientering. 
Adgang både på computer og med Apps til 
Adrois og iOS. 
 

8 20.45 Kommende møder 
Høring vedr. indkøb af IT fra 
direktøren: 
 
Der er en ændring i den 
tidsplan vi har lagt 
vedrørende høringen af 
indkøb af IT. 

12/9 kl. 19 - 21 
 
Dagsordenspunkter: 

a. Høringssvar 
b. Ny bestyrelsesstruktur med oplæg 

og datoer fra Jacob og Dan 
c. Deltagelse i årsmøde v Skole og 

Forældre. 



 

I skal derfor planlægge med 
en ændring af datoen for 
jeres bestyrelsesmøder. 
 
Høringsmaterialet 
udsendes den 6/9. 
Høringssvar skal være 
retur til mig senest lørdag 
den 14/9 kl. 12.00. 
 
BUK-udvalget ønsker at 
have skolebestyrelsernes 
høringssvar forud for 
udvalgets møde mandag 
den 16/9. 
 

 
 

9 20.55 Evt. 
Deltagelse i “Skole og 
forældres” årsmøde den 15. 
- 16. november i Nyborg. 
 
Orientering om personsag. 

Stinne rundsender invitation. 
 
 
 
 

 


